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Geachte heer Ammerlaan,

De CDA-fractie heeft op 21 december 2021 vragen gesteld aan het college over het handhaven van de 
betalingstermijn van facturen. U geeft aan dat u in de Nieuwsbrief van Ondernemend Lansingerland las dat 
wij als gemeente volgens de jaarlijkse monitor van MKB-Nederland zeer slecht scoren met betrekking tot 
het handhaven van de betaaltermijn van 30 dagen. Volgens dit onderzoek wordt slechts 79% van de facturen 
binnen de gestelde termijn betaald.

In deze brief geeft het college antwoord op de door u gestelde vragen.

Vraag 1
Zijn er redenen waarom de gemeente de facturen niet binnen de gestelde betalingstermijn betaalt? 
Antwoord
Wij betalen facturen zo snel mogelijk, maar uiterlijk binnen 30 dagen. Hier is nog meer nadruk op gelegd 
sinds de uitbraak van de corona-crisis, vanwege het effect daarvan op ondernemers (zie ook het antwoord 
op vraag 4). Dat betekent dat veel facturen al binnen een week worden betaald.
Het komt echter ook voor dat betaling van facturen meer tijd vergt. Daarvoor kunnen diverse oorzaken zijn. 
Zelfs komt het voor dat de betalingstermijn van een factuur helaas niet wordt gehaald.
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Vraag 2
Zo ja, wat zijn de redenen dan dat de facturen niet binnen de gestelde betalingstermijn betaald worden? 
Antwoord
Met het registreren van de facturen bij binnenkomst start het proces van de afwikkeling, waarbij in de 
praktijk de meeste tijd gebruikt wordt voor het afstemmen van de factuur met de geleverde dienst of 
product: het accorderen. Nadat een akkoord op een factuur is gegeven, vormt het betaalproces geen 
belemmerende factor om binnen de betalingstermijn te blijven. Tweemaal per week zijn er reguliere 
betalingsmomenten; indien daar een noodzaak voor is, wordt tussentijds (handmatig) betaald. We hebben 
recent onderzoek uitgevoerd naar de meest voorkomende oorzaken van vertraging.
Dit zijn:
- Als er van een factuur niet duidelijk is wie/welk team een bestelling heeft gedaan, dan hebben deze 

facturen geen eigenaar. Daarmee bestaat het risico van ‘rondzwerven’ in de organisatie.
- Als een factuur niet rechtstreeks naar het daarvoor bedoelde e-mailadres is gestuurd (e-factuur, zoals 

door onze gemeente wel is verzocht), maar rechtstreeks naar een opdrachtgever, bestaat het risico van 
vertraging omdat de factuur niet wordt herkend en in ieder geval niet direct wordt geregistreerd.

- Als er op een factuur meerdere geleverde producten of diensten staan van verschillende opdracht
gevers, belemmert dat een snelle accordering. De volgtijdelijke accordering heeft het risico van een 
langere doorlooptijd.

Vraag 3
Is het college het met ons eens is dat de ondernemers van de gemeente mogen verwachten en er op 
rekenen dat de facturen binnen de gestelde betalingstermijn betaald worden?
Antwoord
Zeker mogen ondernemers van ons verwachten dat facturen binnen de betalingstermijn worden betaald. 
Goed ingediende facturen worden zelfs sneller betaald dan de termijn die ervoor staat. Als een factuur niet 
voldoet aan de voorwaarden die wij als gemeente hebben gesteld, zoals de aanlevering bij e-factuur, 
duidelijke omschrijving van het geleverde product en vermelding van contactpersoon of opdrachtgever, dan 
bestaat het risico dat de verwerking meer tijd vergt. Hierdoor kan de betaling pas later plaatsvinden.

Vraag 4
Is het college het met ons eens dat zeker nu met de coronacrisis het bedrijfsleven het al moeilijk heeft de 
gemeente moet zorgen dat de facturen ruim binnen de gestelde betalingstermijn betaald moeten zijn? 
Antwoord
Het college is het daarmee volmondig eens en heeft in 2020, toen de coronacrisis een feit bleek, opdracht 
gegeven om facturen zo snel als mogelijk te laten betalen, dus niet te wachten op de 30 dagen termijn 
(i.c. wettelijke betalingstermijn).

Vraag 5
Kan het college ons toezeggen dat er alles aan gedaan zal worden om in het vervolg de facturen binnen de 
gestelde betalingstermijn betaald zullen worden? Kan het college aangeven welke termijn hiervoor nodig 
is?
Antwoord
Zoals aangegeven zet het college zich al in om alle facturen binnen de wettelijke termijn te betalen, en 
indien mogelijk zelfs aanzienlijk sneller dan binnen 30 dagen. Zo is in mei vorig jaar binnen de financiële 
administratie een afstudeeronderzoek afgerond over het optimaliseren van de factuurstromen. Deze analyse 
bood veel inzicht in de manier waarop het proces van inkomende facturen en het betalen van facturen kan 
worden geoptimaliseerd. Er zijn sindsdien goede stappen voorwaarts gezet om dit proces te verbeteren.
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Dat neemt niet weg dat er toch nog ‘lastige’ gevallen resteren. Het college maakt zich hard om de oorzaken 
zoals benoemd bij vraag 2 zoveel mogelijk weg te nemen en zal de ambtelijke organisatie nog eens extra 
bewust maken van deze onvolkomenheden. Ook zal het college de voorwaarden die een snelle betaling van 
een factuur mogelijk maken communiceren met Ondernemend Lansingerland. Het is ons streven om in 
samenwerking met het (lokale) bedrijfsleven inkoop en betaling zo soepel mogelijk te laten verlopen, 
gericht op een optimaal maatschappelijk effect, binnen de kaders van rechtmatigheid. Het college gaat er 
dan ook van uit dat bij een volgende MKB-monitor Lansingerland voor wat betreft de termijn van betalen 
beter zal scoren.

Met een vriendelijke groet,
burgemeester en wethouders van Lansingerland

Mickel Beckers 
Gemeentesecretaris

drs. Pieter van de Stadt 
Burgemeester
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